
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
14 april 2016 

 

 

Sammanträde torsdag 14 april 2016 klockan 18:00-20:15 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sakib Hossain (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M)  

Bengt Porseby (L) 
 

Jossif Gummar (S) 

Celal Altun (S)  

Guner Kayhan (MP)  

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Aras Amin(M)  

Annika Rosenberg (M) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

 

Tjänstgörande ersättare 
  
Anmälda förhinder 

Jenny Storm Gillberg (S), Malin Holmberg (S) 

Urban Werner (KD) 
 

Nämnden beslutade att ajournera mötet i 5 minuter, 

19:55-20:00 under § 16.  
 

 

Tjänstemän 
§§ 1-29: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, Tf. avdelningschef Inger Widen Cederberg 

samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-25 Avdelningscheferna Margareta Ericson, Ditte Westin, Petra Kron Forsling, 

Cornelia Schröder, och tf avdelningschef Jan Hellström 

Personalrepresentanterna VISION Christina Wennström, och Kommunal Marianne Ledel 

och Carina Gharby. 

Under §§ 1-25 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara och ställa frågor. Det 

formella sammanträdet började klockan 19:40 

 

Utses att justera     Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     20 april 2016 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens 

protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 20 april 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Svar på remiss om motion om att införa svenska med baby 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Johanna Sjö (M) har i januari 2016 lämnat en motion till 

Kommunstyrelsen rörande möjligheten för kvinnor att delta vid 

svenskundervisning tillsammans med spädbarn samt att tillhandahålla 

den kombinerat med öppen förskola. 

Förvaltningen ser inga hinder i att erbjuda möjlighet att förlägga 

svenskundervisning tillsammans med barn i någon av stadsdelens fyra 

öppna förskolor för de föräldrar vars barn ännu inte har plats i 

ordinarie förskola. Detta kräver dock samverkan mellan 

stadsdelsnämnd och utbildningsanordnare.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 mars 2016. 

Dnr 1.5.1-135/2016 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 
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”Förslag till beslut 
1.  Att bifalla motionen. 

 

Samt därutöver anföra:  

Det är glädjande att stadsdelsförvaltningen delar uppfattningen att 

kvinnor ska erbjudas möjlighet att delta i undervisningen inom SFI 

tillsammans med spädbarn samt att undervisning i svenska ska 

tillhandahållas kombinerat med öppen förskola. Om svenska med 

baby erbjuds på fler ställen runt om i staden stärks småbarnsföräldrars 

möjlighet till integration och skapar samtidigt förutsättningar för att 

lättare lära sig svenska språket. 

  

Förslaget om svenska med baby innehåller konkreta förslag om hur vi 

kan förbättra integrationen och det är positivt att förvaltningen även 

instämmer i detta. Vi tolkar att förvaltningens svar som grönt ljus för 

implementering av förslaget. Mot den bakgrunden föreslår vi att 

motionen bifalles”. 
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§ 3  

Underlag för budget 2017 med inriktning 2018 och 2019 

Beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

1. Stadsdelsnämnden godkänner underlag till budget 2017 med 

inriktning 2018 och 2019 och överlämnar till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering i detta ärende. 

 

Ärendet 
Under planperioden arbetar nämnden med ett antal satsningar inom 

prioriterade verksamhetsområden vilket framgår av ärendet nedan.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 mars 2016. 

Dnr 1.1-064/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

När vi analyserar förslaget till flerårsbudget ur ett ekonomiskt 

perspektiv finns all anledning till oro. Av den rödgrönrosa 

majoritetens ”sociala och ekonomiska hållbara Stockholm” syns ännu 

inga spår. I flerårsbudget för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd kan vi 

läsa att föreslagen plan kommer att innebära krav på årlig 

kostnadseffektivisering om ca 22,0 mnkr fram till år 2018. Det 

betyder att den rödgrönrosa majoriteten planerar att spara och 

effektivisera i stadsdelens verksamheter. Trots de skattehöjningar vi 

sett av den rödgrönrosa majoriteten kan vi som ett brev på posten 

räkna med besparingar eller flera skattehöjningar.  

 

Bristen på fokus på stadsdelens kärnverksamheter är slående i 

majoritetens förslag. Vi fokuserar på äldreomsorg, 

förskoleverksamhet och en effektiv socialtjänst som hjälper 

människor bli självförsörjande. Majoriteten satsar mer än gärna på 

graffittiväggar, civila råd och olika demokratiprojekt utan konkretion, 

insyn och substans. Vi föreslår därför att dessa ”satsningar” läggs ned 

eller avvecklas och att verksamheten koncentrerar sig på kommunens 

kärnverksamheter.  
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Vi frågar oss också varför man sa nej från nuvarande majoritet till 

moderaternas förslag gällande en kontinuitetsbonus och reformerad 

biståndsbedömning inom äldreomsorgen. Det hade säkerställt att äldre 

får vård efter behov och satt äldre i centrum. Byråkrati och 

regelkrångel bidrar inte till god kvalitet eller att stadsdelens äldre får 

rätt insatser.  

 

Att det ökade antalet nyanlända ökar behovet av ekonomiskt bistånd 

understryker att stadsdelens arbete för en bättre integration behöver 

intensifieras. Det bör vara prioriterat att stärka socialtjänsten, arbeta 

med förebyggande trygghetsinsatser och förstärka arbetslinjen. 

Alternativet till detta är ett ökat utanförskap och ökad otrygghet i 

området. 

 

Hade moderaternas budget och verksamhetsplan gällt hade vi också 

gjort gällande: 

- att avveckla civila rådet samt avveckla tjänsterna som 

demokrati-, EU- och kultursamordnare. 

- Att stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att utarbeta en 

sammanhållen plan för trygghetsarbetet i stadsdelen. I arbetet 

ska samverkan med polis, rättsvårdande myndigheter samt 

forskningsmiljöer utgöra grunden för den färdiga produkten. 

 

Utöver detta konstaterar vi att stadsdelens utmaningar är många:  

 

 Det är underskott mot utfördelad budget inom individ och 

familjeomsorg.  

 Det är en stor utmaning i att komma till rätta med 

personalomsättning, klara rekryteringsbehoven och genomföra 

introduktion till nyanställda som ofta är nyutexaminerade. 

 Bristen på förskollärare förväntas vara fortsatt hög. 

 Stadens äldre invandrare med behov kommer öka, vilket 

ställer särskilda krav på verksamheter och omsorgspersonal”. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa majoriteten höjer skatten men 

har svårt att finansiera kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg 

och socialtjänst.  
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Det ekonomiska läget i många stadsdelar är ansträngt. Sjukfrånvaron 

hos personalen ligger på många håll kvar på alarmerande höga nivåer. 

 

Det ekonomiska läget ställer stora krav på stadsdelsnämnden att 

prioritera. Mindre angelägna satsningar och projekt måste få stå 

tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Till exempel drar sig inte 

majoriteten för att investera 850 000 kr för en graffittivägg, eller flera 

mindre graffitiväggar på något som är långt ifrån kärnverksamheten. 

Tyvärr har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Under de två gångna mandatperioderna har förskolan varit en av 

stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av landets 

minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och en stor 

mångfald i pedagogiska inriktningar. För att behålla den utvecklingen 

krävs satsningar på minskade barngrupper och höjd attraktionskraft 

för förskolläraryrket, inte minst med tanke på det svåra 

rekryteringsläget. Lönerna för förskollärarna måste höjas. 

 
Alla har rätt till ett bra boende. Vi vill låta alla äldre över 85 år som så 

vill få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Staden står 

inför stora utmaningar på längre sikt att bygga ut äldreboenden så att alla 

äldre som behöver komma till ett boende också kan få göra det. 

 

Som ett resultat av Alliansens målmedvetna arbete är antalet personer 

med ekonomiskt bistånd i staden rekordlågt. Det är viktigt att 

stadsdelsnämnden i samverkan med arbetsmarknadsnämnden 

fortsätter att arbeta för att slussa personer från bidrag till arbete. 

 
Situationen för många socialsekreterare är pressad, och 

personalomsättningen är för hög. För att behålla socialsekreterarna krävs 

att stadsdelsnämnden arbetar aktivt och ambitiöst med ledarskap, 

handledning och karriärmöjligheter. Precis som i andra yrken där man 

arbetar med människor i utsatta situationer är möjlighet till handledning 

och professionellt stöd viktigt. Liberalerna menar att ett lönelyft för 

socialsekreterare i den sociala barn- och ungdomsvården är nödvändigt 

för att stabilisera personalsituationen. 
 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden”. 
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§ 4   

Månadsrapport mars 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för mars 2016. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 mars 2016. 

Dnr 1.2.1-006/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Studieresa till kommunala förskolor i Reggio Emilia i Italien 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beviljar pedagoger från förskoleverksamheten i 

Spånga-Tensta att i tjänsten delta i ett sexdagars seminarium vid 

Reggio Emilia kommunala förskolor i Italien enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Ärendet 
Som ett led i utveckla och driva det pedagogiska arbetet framåt har 

delatagarna sökt och blivit antagna till Reggio Emilia Institutets 

Pedagogistautbildning. I utbildningen ingår ett sexdagarsseminarium 

vid Reggio Emilia kommunala förskolor. Logi ingår i utbildningen. 

Kostnader för resan är avsatt inom förskolans budget. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 mars 2016. 

Dnr 1.1-110/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
14 april 2016 

Blad 10 

 

  

§ 6   

Studieresa till Irland efter vinst i kvalitetsutmärkelsen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna deltagande på studieresa till 

Irland för nedanstående medarbetare från den 7 till 10 juni 2016. 

Barbro Ericsson, Ann-Christine Davidsson, Carola Östling, Sofie 

Franzén, Anne Marie Flood och Cornelia Schroeder. 

 

Ärendet 
Enheten verksamhetscontrollers vann år 2015 Kvalitetsutmärkelsen 

inom Stockholms stad och fick därmed en prissumma på 70 000 kr för 

att använda till vidareutveckling av gruppen. Staden Limerick, Irland 

har under ett antal år genomgått en stor utvecklingsprocess för att 

förändra staden från socialt utsatt område till en stad där medborgarna 

känner trygghet och har kvalitet i sin boendesituation, samt känner 

stolthet och engagemang i sin stad. Denna utvecklingsprocess vill 

gruppen studera för att dra lärdomar som Spånga-Tensta kan ha nytta 

av i sitt utvecklingsarbete.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2016. 

Dnr 1.1-199/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7  

Uppföljning av riktade föreningsbidrag  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner redovisningarna från 

Syriska föreningen i Stockholm, Internationella Bekantskaper och 

Somaliska föräldrar och modersmålsförening.  

 

Ärendet 
Syriska föreningen i Stockholm, Internationella Bekantskaper och 

Somaliska föräldrar och modersmålsförening har kommit in med 

redovisningar av de bidrag stadsdelsnämnden beviljade den 11 juni 

2015. Förvaltningen bedömer att redovisningarna uppfyller de krav 

som ställts på föreningarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 mars 2016. 

Dnr 5.4-286/2015, 5.4-287/2015, 5.4-315/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Rutin för tillämpning av Lex Sarah inom Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till rutin för 

tillämpningen inom Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag på reviderade rutiner för 

tillämpningen av lex Sarah. Förslaget skiljer sig främst från tidigare 

rutiner genom att de olika funktionernas ansvar har förtydligts och 

texten är mer användarvänlig. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 mars 2016. 

Dnr 1.1-185/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9  

Ansökan om bidrag för fortsatt verksamhet med 
Trygghetsringningen 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beviljar föreningen Spånga-Tensta 

Trygghetsringning ett bidrag om trettiosju tusen kronor (37 000 

kr) för år 2016. 

Tjugosju tusen kronor (27 000 kr) utbetalas direkt till föreningen 

och tiotusen kronor (10 000 kr) administreras av förvaltningen och 

avser telefonikostnader. 

2. Föreningen Spånga-Tensta trygghetsringning ska senast 2016-12-

31 lämna in en skriftlig dokumentation med utvärdering av 

verksamheten samt en redovisning för hur de beviljade medlen 

använts och hur många personer som deltagit i aktiviteterna.  

 

Ärendet 
Föreningen Spånga Trygghetsringning bedriver sedan 1999 

verksamhet i stadsdelen. Verksamheten fungerar årets alla dagar och 

är trygghetsskapande både för de äldre och för deras närstående. 

Verksamheten har idag cirka 60 ensamboende äldre som är anslutna 

och 63 personer som i team om två ansvarar för verksamheten varje 

dag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 februari 2016. 

Dnr 5.4-124/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Ansökan om medel för fortsatt verksamhet på 
servicehusen i Spånga-Tensta 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beviljar fyrtioen tusen kronor (41 000 kr) till 

samverkansgruppen PRO-SPF för verksamhet inom 

äldreomsorgen år 2016. 

2. Samverkansgruppen PRO-SPF ska senast 2016-12-31 lämna in en 

skriftlig dokumentation med utvärdering av verksamheten samt en 

redovisning för hur de beviljade medlen använts.  

 

Ärendet 
Samverkansgruppen PRO-SPF ansöker om bidrag för fortsatt 

verksamhet inom äldreomsorgen i Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning. Verksamheten bedrivs på äldreboendena genom 

den så kallade ”Guldkanten”, och på servicehusen i form av 

trivselträffar i samlingssalarna samt genom heldagsutflykter. 

  

Förvaltningen anser att den verksamhet som samverkansgruppen 

bedriver är ett viktigt inslag för att höja trivseln på äldreomsorgens 

enheter. Verksamheten är ett betydelsefullt och uppskattat tillskott till 

de aktiviteter som enheterna själva kan anordna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 mars 2016. 

Dnr 5.4-172/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Yttrande på rapport från stadsrevisionen om Idrott, kultur 
och mångfald - barn och ungdomar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens yttrande.  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta instämmer i bedömningen att nämnderna bör utveckla 

en strukturerad samverkan för att säkerställa en god tillgång på 

idrotts- och kultur-aktiviteter för barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning och flickor med utländsk bakgrund. 

Förvaltningen instämmer också i rapportens slutsats att 

stadsdelsnämnderna bör 

 Samordna en strukturerad och kontinuerlig samverkan med olika 

lokala kulturaktörer, exempelvis biblioteket, kultur-skolan, 

idéburna organisationer, för planering, utförande och uppföljning 

kulturaktiviter för stadsdelens barn och ungdomar. 

 Utveckla uppföljningen för de prioriterade målgrupperna för att 

säkerställa ett rikt utbud som är tillgängligt för alla. 

 Utveckla kommunikationen för att skapa en mer målgrupps-

inriktad och samordnad kommunikation. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 mars 2016. 

Dnr 1.4-148/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Svar på skrivelse om att häva avtalet med Samtrans 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden gav vid sitt sammanträde den 4 februari 2016 

förvaltningen i uppdrag att bereda svar på skrivelse från Bengt 

Porseby och Carolina Rosén (L), om att häva avtalet med Samtrans 

Skol- och handikapptransporter AB. 

Skrivelsen handlar om att de turbundna resorna för brukare inom 

exempelvis daglig verksamhet inte fungerar tillfredsställande.  

 

Förvaltningen instämmer i att samarbetet med Samtrans inte fungerar 

tillfredsställande. Förvaltningens dagliga verksamhet har 

återkommande kontakt med Samtrans rörande utförandet av tjänsten 

och synpunkter framförs varje vecka för att påvisa att avtalet inte 

följs.  

 

Serviceförvaltningen är väl medveten om att Samtrans inte lyckats 

leverera enligt avtal vilket drabbat flera stadsdelsförvaltningar. 

Avtalet har därför endast förlängts i sex månader att gälla till och med 

31 december 2016. Förnyad upphandling av persontransporter pågår 

och nytt avtal beräknas träda i kraft från och med 1 januari 2017. Ett 

beslut stadsdelsförvaltningen i Spånga-Tensta stödjer fullt ut.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 mars 2016. 

Dnr 1.6-120/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Patientsäkerhetsberättelser 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger bifogade patientsäkerhetsberättelser för år 

2015 till handlingarna. 

  

Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren senast den första mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse som ska hållas 

tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

 

Patientsäkerhetsberättelser för år 2015 biläggs detta ärende för 

Elinsborgs vård- och omsorgsboende inklusive Linnéans 

korttidsboende (entreprenad Kavat Vård AB), Fristad vård- och 

omsorgsboende (entreprenad Bräcke diakoni), Fristad servicehus 

(entreprenad Attendo) samt Tensta servicehus (egen regi). 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 mars 2016. 

Dnr 1.1-169/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Anmälan av genomförd upphandling av driften av Fristad 
servicehus och dagverksamheten Träffen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga anmälan om genomförd 

upphandling av driften av Fristad servicehus och dagverksamheten 

Träffen till handlingarna. 

 

Ärendet 
I detta tjänsteutlåtande redovisas den genomförda upphandlingen av 

driften av Fristad servicehus och dagverksamheten Träffen.  

Vid anbudstidens utgång hade anbud inkommit från en anbudsgivare, 

Attendo. Stadsdelsdirektör Christina Heglert har, på delegation av 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, beslutat anta det anbud som lämnats 

av Attendo. Anbudet uppfyller samtliga i förfrågningsunderlaget 

ställda kvalificeringskrav. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 mars 2016. 

Dnr 2.2.2-069/2015 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Anmälan av genomförd upphandling av 
sjuksköterskejour för de boende på Tensta servicehus 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga anmälan om genomförd 

upphandling av sjuksköterskejour för de boende på Tensta servicehus 

till handlingarna. 

 

Ärendet 
I detta tjänsteutlåtande redovisas den genomförda upphandlingen av 

sjuksköterskejour för de boende på Tensta servicehus. Vid 

anbudstidens utgång hade anbud inkommit från två anbudsgivare, Big 

Care AB och PR Hemsjukvård AB. Avdelningschef Margareta 

Ericson har, på delegation av Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, beslutat 

anta det anbud som lämnats av Big Care AB. Anbudet uppfyller 

samtliga i förfrågningsunderlaget ställda kvalificeringskrav samt har 

det lägsta priset. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 mars 2016. 

Dnr 2.2.2-084/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Rapport och utvärdering av Marknad 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar 

1. Att stadsdelsnämnden lägger utvärderingen av Tensta marknad 

2015 till handlingarna  

2. Att framtida arrangören för Tensta marknad ska till nämnden med 

tydlighet och transparens återredovisa hur det ekonomiska stödet 

från stadsdelen använts.  

3. Senast den första mars året efter marknaden ska ekonomiskt 

resultat, bokföring och revisionsrapport redovisas till nämnden. 

Revisionsrapporten ska utarbetas av auktoriserade revisorer. 

Relevanta protokoll samt en förteckning över ansvariga, 

styrelseledamöter och andra med relevans för ärendet ska bifogas 

redovisningen.  

4. Att stadsdelsnämnden avbryter samarbetet med och det 

ekonomiska stödet till Tensta Marknadskommitté. 

5. Att stadsdelsnämnden erbjuder eventuella alternativa arrangörer 

för Tensta marknad 2016 en lösning där stadsdelsnämnden ordnar 

och finansierar exempelvis en scen och elektricitet till aktiviteten, 

samt ordningsvakter.  

6. Att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att inleda 

skyndsamt dialog med relevanta lokala parter om hur marknaden 

kan genomföras 2016, och återkommer till nämnden med förslag 

till beslut på plan, kostnadsramar och relevanta 

utvärderingskriterier för nämndens eventuella deltagande  

7. Att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen återkomma till 

nämnden med förslag på hur den bristande ekonomiska 

rapporteringen från Tensta Marknadskommitté ska hanteras, ex 

genom revisionsgranskning eller andra åtgärder  

8. Att därutöver anföra 

 

Vi ser mycket positivt på arrangemanget Tensta Marknad. En viktig 

del av Tensta Marknad är det ideella engagemanget och vi vill värna 

om det engagemanget som finns bland boende och föreningar.  

 

Återrapporteringen gällande Tensta Marknad är inte tillfredställande. 

Dokument som nämnden efterfrågat har inte inkommit från Tensta 

marknadskommitté. Exempelvis saknas ekonomisk redovisning och 

revisionsberättelse för föreningen Tensta marknadskommitté. Det 

finns också formella brister i föreningen och oklarhet kring vilka 

stadgar som gäller. 
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Vi konstaterar att föreningen Tensta marknadskommitté sannolikt inte 

kommer att inkomma med ytterligare redovisning angående 

marknaden 2015. Vi uppdrar därför åt förvaltningen att återkomma 

med en plan, i samråd med stadens juridiska avdelning samt andra 

relevanta instanser inom staden, för hur vi lämpligast går vidare med 

att granska stadens stöd till marknaden, och oklarheter i föreningens 

ekonomi.  

  

Staden har stött marknaden under flera decenniers tid och vi ser 

positivt på att även framöver stötta marknaden. Samtidigt vill vi 

påpeka att vi framöver behöver en mer heltäckande återrapportering 

och effektiv uppföljning, för att stadsdelsnämnden även i 

fortsättningen ska kunna erbjuda stöd till marknaden. Om 

stadsdelsnämnden i framtiden ska stödja marknaden i form av ett 

ekonomiskt bidrag till en förening ser vi fram emot en ansökan som 

dels innehåller en projektplan för sökt bidrag, där det framgår hur 

bidraget stärker stadsdelen, dels tydligt visar att föreningen har 

kapacitet att leva upp till grundläggande föreningsdemokratiska 

principer. Föreningen behöver löpande kunna redovisa styrelse, 

stadgar, stadgeenliga årsmöten och ekonomisk redovisning av 

verksamheten. Verksamheten ska granskas av auktoriserad revisor. I 

och med de brister som konstaterats kan nämnden inte acceptera ett 

fortsatt direkt ekonomiskt stöd till Tensta marknadskommitté, eller 

eventuell förening som denna ombildats till.  

 

För att marknaden ändå ska kunna genomföras under 2016 är 

stadsdelsnämnden beredda att exempelvis bidra med en scen och 

elektricitet till aktiviteten, samt ordningsvakter, eller andra lämpliga 

förslag i det fall en eventuell arrangör av Tensta marknad kommer gå 

vidare med projektet. Finansieringen av detta sker i så fall direkt via 

förvaltningen och ej via bidrag till tredje part. Vi uppdrar därför också 

till förvaltningen att skyndsamt återkomma med en plan för detta, 

inklusive kostnadsramar och utvärderingskriterier.  

 

Ärendet 
Under Tensta Marknad 2015 medverkade stadsdelsförvaltningen med 

ett inslag som gick under namnet Demokratitorget. Satsningen var helt 

ny och blev till stora delar framgångsrik. Såväl externa aktörer som 

egna verksamheter var representerade på demokratitorget.  

Tensta Marknadskommitté har återredovisat sin del av Tensta 

Marknad. 

Förvaltningen tycker det är angeläget att det tas fram lämpliga 

utvärderingsunderlag inför kommande uppföljningar. Dessutom borde 

val av datum för återrapporteringar anpassas efter föreningens 

verksamhetsår. 
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Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2016. 

Dnr 1.2.6-117/2015 

 

Awad Hersi (MP) begärde ajournering. 

Nämnden beslutade att ajournera sig i 5 minuter, 19:55-20:00.  

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram förslag till 

beslut enligt punkt 1 till 3. Bengt Porseby (L) anslöt sig. 

 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram förslag till beslut enligt punkt 4 till 8. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade ner sina röster under punkt 4 till 8. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett tilläggsyrkande. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom MP+ S+ V och M:s förslag, och MP+ S 

och V:s förslag.  

 

Ordförande ställde M och L:s tilläggsyrkande mot avslag.  Nämnden 

beslutade att avslå tilläggsyrkandet. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för egna 

tilläggsyrkande. 

 

Tilläggsyrkande 
” För nämndens egen del beslutas att stödet till Tensta marknad ska 

beslutas om vid endast ett tillfälle och tydligt redogöras för i ett 

särskilt ärende till nämnden, här inbegrips såväl monetära bidrag som 

arbetskraftsbidrag via nämndens underordnade funktioner. 
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Beslutet, om stöd ges, ska utformas så att det i beslutspunkten tas med 

de förutsättningar som redogörs för i punkten ovan. Har den begärda 

redovisningen och beslutsunderlagen från föregående marknad inte 

inkommit till nämnden, eller om nämnden inte finner redovisningen 

fullgod, ska ekonomiskt stöd ej heller ges. Eventuella ändringar 

rörande stödet ska tydligt redogöras för i ett särskilt beslutsärende till 

nämnden.” 
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§ 17   

Funktionshinderinspektörers årsrapport 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Under 2015 har granskning 12 och 13 genomförts. Granskning 12 har 

haft fokus på kvalitetsområde trygg och säker. Granskning 13 avsåg 

kvalitetsområde helhetssyn och tillgänglighet för personer med 

komplexa behov. 

 

Dnr 1.6-145/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2016. 

Dnr 1.1-007/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
14 april 2016 

Blad 26 

 

  

§ 19   

Protokoll från rådet för funktionshinderrådets 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 9 februari 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 9 februari 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-002/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 8 februari 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 8 februari 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-003/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Protokoll för civila rådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 23 februari 2016  till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från civila rådets sammanträde den 23 februari 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-001/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Ända sedan det Civila Rådet inrättades har återrapporteringen till 

stadsdelsnämnden varit undermålig. Såväl majoriteten som 

oppositionen har påtalat detta vid ett flertal tillfällen men vi ser tyvärr 

ingen förbättring. Med tanke på det ansvar som majoriteten har tillagt 

Civila Rådet samt det faktum att en stor del av demokratimedlen går 

igenom rådet är det rimligt att förvänta att sig en återrapportering med 

stringens och baserade på riktiga beslutsprotokoll. Här krävs en 

ordentlig förbättring. 

Mot bakgrund av ovanstående anser vi att Civila Rådet 

 I god tid inför varje möte ska ta fram en agenda för mötet 

 Senast en vecka innan mötet ska agendan publiceras publikt 

tillsammans med en lista över vilka som är inbjudna till mötet 

 Presterar ett ordentligt och välstrukturerat protokoll baserat på den 

i förväg utsända agendan och med konkreta beslutspunkter”. 
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§ 22   

Protokoll från näringslivsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 19 februari 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från näringslivsrådets sammanträde den 19 februari 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-011/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Notering 
Anna Jonazon (S) lämnade en notering till protokollet. 

Det är inte nämndens ansvarsområde att uppvakta systembolaget. 
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§ 23   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24  

Kurser och konferenser 

 Inbjudan till Lärdomar Järva 

 

Stadsdelsnämnden beslutade att nämnden får delta i seminariet 

Lärdomar Järva och att arvode ska utgå. 
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§ 25  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 25) 

 

- Skrivelse anmäldes av Sus Andersson (MP). Anna Jonazon (S) 

anslöt sig till skrivelsen: Skrivelse om grafittiväggen i Spånga-

Tensta. 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt 

Porseby (L) anslöt sig till skrivelsen: Skrivelse om socialtjänsten. 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt 

Porseby (L): Skrivelse om den planerade grafittiväggen i Spånga-

Tensta. 

 

- Skrivelse anmäldes av Bengt Porseby (L): Skrivelse om nyckeltal i 

förskolan. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelserna 

och återkomma till nämnden. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


